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Onafhankelijk Rijswijk      MOTIE I 
                                                                      
Rijswijk 8 november 2016 
 
Motie: "Exploitatie sportvelden Hoekpolder” 
 
In 2008 werd door de gemeente Rijswijk besloten dat, met het aanleggen  
van het Kunstgras-voetbalveld complex Hoekpolder, vanwege de mogelijke aftrek BTW binnen 
de gemeente Rijswijk het gehele complex door de Stichting  
Exploitatie Hoekpolder van de gemeente Rijswijk gehuurd zou worden. 
Ondanks bezwaren van de verenigingen werd toen toch besloten  
om de verenigingsstatuten zodanig aan te passen dat genoemde BTW  
verrekening mogelijk werd. Mondeling werd door de gemeente  
toegezegd dat wanneer een vereniging niet langer aan zijn financiële 
verplichtingen kon voldoen, de situatie dan opnieuw in overleg bekeken  
zou worden. 
 
De raad van de gemeente Rijswijk in openbare vergadering bijeen, op 8  
november 2016: 
 
Overwegende dat: 
 
-nu de totale veld-huur, ten gevolge van het vertrek, eind juni 2015,  
van VV Hoekpolder, van 11.000 naar 22.000 euro is gestegen; 
-er ondanks herhaald verzoek van de stichting geen enkel inhoudelijk  
overleg met de gemeente heeft plaatsgevonden om, zoals destijds  
mondeling werd overeengekomen, bij het niet langer kunnen voldoen aan  
financiële verplichtingen een overleg te voeren; 
-voetbalvereniging Semper-Altius nu de totale last van het ene op het 
 andere jaar zelf moet opbrengen, hetgeen een lastenverzwaring betekent 
 van 100%; 
-de stichting geen geld meer heeft voor noodzakelijk groot onderhoud; 
-een tweede debacle op het gebied van voetbal in Rijswijk ongewenst is. 
 
Verzoekt de raad uw college: 

Met de stichting Sportpark Hoekpolder is al enige 
tijd het gesprek gaande over een oplossing. Het 
college zet dat gesprek voort en zal dan in de 
eerstvolgende forum-vergadering een notitie ter 
bespreking voorleggen. 
 
De heer Jense (Onafhankelijk Rijswijk) vraagt de 
wethouder om een advies over de motie. 
 
Wethouder Van Hemert geeft aan dat als 
Onafhankelijk Rijswijk de motie aanhoudt, de 
inhoud daarvan wordt meegenomen in de verdere 
ontwikkeling. 
 
De heer Veerman (D66) heeft over deze motie 
vragen gesteld aan weth. Lugthart in Forum 
Samenleving (29 mei 2018). 
Weth. Lugthart komt hierop terug. 



 
-als gemeente per direct in serieus overleg te treden met de Stichting 
 Exploitatie Hoekpolder, teneinde tot een voor alle partijen bevredigende  
oplossing te komen; 
-zich als gemeente rekenschap te geven van het feit dat betrokken  
Stichting inmiddels geld heeft moeten gebruiken dat door de stichting 
 gereserveerd was voor onderhoud en uitbreiding kleedkamers i.v.m. extra  
toeloop van leden uit RijswijkBuiten, hetgeen ook mogelijk is door het aantal  
voetbalvelden; 
-het inmiddels door Stichting te veel betaalde geld, door de gemeente - in  
eerste instantie - aan de club te retourneren; 
-over het resultaat van bovengenoemd overleg met de stichting de raad  
volledig en tijdig inhoudelijk te informeren. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Wim Dijkhuizen 
Dick Jense 

2 GL PvdA D66 vdHorst SP GBR  

 
Raad 10/11/16 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

MOTIE “100% duurzame elektriciteitsinkoop”  

 
De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 8 november 2016,  
Constaterende dat:  
 
In het ‘Klimaatakkoord Gemeenten en Rijk 2007-2011’ gemeenten hebben 
afgesproken vanaf 2015 100% duurzaam in te kopen.  

 

In de ‘duurzaamheidsagenda 2020’ er veel aandacht is voor de transitie naar 
duurzame energie, door o.a. het aandeel duurzame energie van het totale 
energieverbruik te verhogen.  

 

In het ‘Meerjarenactieplan 2016-2018 - bestuurlijke opgave duurzaamheid’ de 
ambitie wordt verwoord om het duurzaam handelen breed in de organisatie te 
verankeren, ook gezien de voorbeeldfunctie die de gemeente op dat gebied 
heeft, en de eigen inkoopcontracten en beleidsafwegingen komende jaren 
onder de loep te nemen.  

 
Voorts constaterende dat:  
De gemeente Rijswijk nog kolenstroom afneemt voor haar eigen 
elektriciteitsgebruik.  

 

- Het contract met energieleverancier Engie (GDF Suez) tot 31 december 2017 

Motie is ingetrokken na over te zijn genomen door 
het college. 
 
Naar aanleiding van de afhandeling van deze zaak 
is IB 17 022 aan de raad toegezonden. Het 
contract met energieleverancier Engie is na 
heroverweging en overleg met de regio alsnog 
verlengd. 
 
Hiermee is de motie afgehandeld. 
Op verzoek van mw. Alberts (GL) d.d. 24 april 
2018 wederom op de lijst 
 
Voorbereiding voor de aanbesteding loopt. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

loopt.  

- In 2017 een evaluatie van de huidige  aanbesteding plaatsvindt, waarin 100% 
groene stroom een overweging is.  
 
Van mening zijnde dat:  
- 100% groene stroom geen overweging maar een doelstelling zou moeten zijn.  
 
 
Verzoekt het college van burgemeester en wethouders:  
 
Bij de evaluatie van de huidige aanbesteding in 2017 het huidige contract te 
beëindigen en dus niet te verlengen;  

 

Bij de volgende aanbesteding de levering van duurzaam opgewekte, 100% 
groene stroom inclusief de bijbehorende garanties van oorsprong als 
voorwaarde op te nemen; 

  

In deze aanbesteding voor de gemeente, indien juridisch mogelijk, ruimte te 
behouden voor burgerinitiatieven die ook lokale duurzame groene stroom aan 
(een deel van) de gemeente willen leveren.  
En gaat over tot de orde van de dag.  

3 CDA 
 

 

Raad 7-3-2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Motie Rijswijk Sociaal 
 
De raad van de gemeente Rijswijk, in vergadering bijeen op 7 maart 2017; 
overwegende dat het per 1 januari 2017 ingevoerde parkeerbeleid een 
negatieve invloed heeft op het sociale leven in Rijswijk; 
dat dit mede komt omdat vrijwilligers, leden van verenigingen en mantelzorgers 
nu vaak fors meer parkeergeld kwijt voor het doen van vrijwilligerswerk, het 
verlenen van mantelzorg of voor het uitoefenen van hun hobby; 
het ingevoerde parkeerbeleid drempels opwerpt voor het sociale leven in 
Rijswijk. 
 
Verzoekt het college: 
om op de kortst mogelijke termijn de situatie rondom de sociale instellingen aan 
te merken als een acuut probleem en met een voorstel te komen dit probleem 
op te lossen en er zo voor te zorgen dat het sociale leven weer een impuls 
krijgt;  
en gaat over tot de orde van de dag; 
 
CDA- Fractie – Johanna Besteman  

Motie is ingetrokken nadat het college de motie 
heeft overgenomen. 
 
AFVOEREN: MOTIE IS UITGEVOERD 
 
 



 

4 Motie OR   

Raad 7/9-11-17 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op dinsdag 7 november 
2017, behandelende de begroting 2018 – 2021, 
 
 
Overwegende; 
 
• dat het college, op aandringen van de raad, herhaaldelijk heeft 
betoogd de eerste uren, ten miste het eerste uur, ‘gratis parkeren’ bij het 
winkelcentrum In de Bogaard serieus te onderzoeken; 
 
• dat bovenbedoeld ‘gratis parkeren’ in de diverse winkelgebieden in 
Rijswijk eindelijk ook is gerealiseerd; 
 
• dat het winkelgebied Oud-Rijswijk geen enkele variant van ‘gratis 
parkeren’ kent en dit de middenstand in een economisch ongelijke positie 
brengt ten opzichte van de andere winkelgebieden die wel een variant van 
‘gratis parkeren’ kennen; 
 
• dat de argumentatie, “Dat in Oud-Rijswijk altijd al sprake is geweest 
van betaald parkeren” een gezocht argument is. 
 
 
Draagt het college op; 
 
• Op de kortst mogelijke termijn invulling te geven aan de economisch 
gelijke positie van de middenstand in het winkelgebied Oud-Rijswijk ten aanzien 
van gratis parkeren, op een wijze zoals dat nu ook plaatsvindt in de andere 
winkelgebieden in Rijswijk. 
 
En gaat over tot de orde van de dag.  
 
Dick Jense 
Wim Dijkhuizen 

Motie is aangenomen door de Raad. 
 
VOORSTEL HANDHAVEN 
Antwoord wordt verwerkt in Beleidsevaluatie 
fiscaal en digitaal parkeren. 

5. Motie PvdA  

 
7/9 -11-2017 
 
 

Jongerenwerk 
De Raad, in vergadering bijeen tijdens het Begrotingsdebat op 7 en 9 november 
2017: 
 
Overwegende 
• Dat deze tijd vraagt om goed en robuust jongerenwerk; 
• Dat het budget voor jongerenwerk, zoals ondergebracht bij Stichting Welzijn 

Motie is aangenomen door de Raad 
 
Voorstel: handhaven.  

 
Er is reeds een RIB uitgegaan. Voorstel van 
weth. Borsboom in Forum van 24 april 2018  is 
de verdere uitwerking en kaders te bespreken 



Rijswijk in geen verhouding lijkt te staan tot de output; 
• Dat uit de verantwoording van de stichting niet blijkt hoeveel jongeren in welke 
leeftijdscategorie met welk doel bereikt worden. Zo is het aantal professionele 
jongerenwerkers op de werkvloer dat emotionele en maatschappelijke 
begeleiding verzorgt, zeer beperkt; 
• Dat juist door effectief jeugd - en jongerenbeleid problemen als hanggroep 
jeugd, uitval op school enz. moet worden voorkomen. 
 
Draagt het college op om op korte termijn een evaluatie van het jeugd- en 
jongerenwerk met de Raad en andere betrokkenen te komen waarbij er een 
heldere relatie komt tussen beleidsdoelen, kosten en baten 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 

in een eventuele nieuw op te richten werkgroep 
Sociaal Domein  

6 Motie BvR  

raad 
3 juli 2018 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Motie Herijking Algemene Subsidieverordening 
 

De gemeenteraad in vergadering bijeen op dinsdag 3 juli 2018, ter bespreking 
van de jaarstukken 2017 en de halfjaarrapportage 2018. 
 
Overwegende dat: 

 herijking van het subsidiebeleid een belangrijk item is; 

 herijking nodig is om tot een verantwoord en zorgvuldig eigentijds 
subsidiebeleid te komen; 

 door de herijking van de Algemene Subsidieverordening en de daaruit 
voortvloeiende subsidieregelingen, verenigingen en andere 

doelgroepen mogelijk minder subsidie krijgen dan voorheen, of zelfs géén 
subsidie meer; 

 het principe van zelfredzaamheid van burgers steeds meer is 
doorgevoerd in onze maatschappij, zoals bijv. in het kader van de Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning; 

 dit principe ook voor verenigingen en andere doelgroepen kan gelden, 
in die zin dat !eden daarvan in staat worden gesteld door 
zelfredzaamheid inkomsten te vergaren ten behoeve van hun 
vereniging; 

 door de aanpassing van de subsidies ontstaat er ruimte voor andere 
(innovatieve) subsidie initiatieven; 

 De controle op verstrekte subsidies moet (veel) beter. 
 

Verzoekt het College van B&W op om binnen 6 maanden na heden de 
mogelijkheid te creëren dat de gemeenteraad in gesprek kan gaan over een 
herijking van de subsidies.En gaat over tot de orde van de dag. 
 
BvR, OR, Rijswijks Belang en GBR 

Strekking van deze motie is overgenomen. 



 

7 Motie CDA  

raad 
3 juli 2018 

 
Motie: Samen sterk tegen eenzaamheid 
 
De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 3 juli 2018, 
 
Constateert dat: 

 eenzaamheid een groot sociaal maatschappelijk probleem is. Steeds 
meer ouderen, maar ook jongeren te maken krijgen met eenzaamheid; 

 de invloed van eenzaamheid groot is. Het leidt tot gezondheidsrisico's, 
minder meedoen in de samenleving en een gevoel dat welzijn en/of 
geluk tekortschiet; 

 4 op de 10 Rijswijkers eenzaam is; 

 in de effectmeting WMO van vorig jaar blijkt dat 5% van de 
respondenten in Rijswijk zelfs sterk eenzaam is. 
 

Overweegt dat: 

 er diverse activiteiten worden georganiseerd in Rijswijk zoals de 
buddyprojecten, 
gezamenlijke maaltijden, vrijwilligersinzet en workshops; 

 er nog een taboe rust op eenzaamheid omdat het veelal met schaamte 
gepaard gaat; 
de inzet van een integrale aanpak tegen eenzaarnheid een bijdrage 

kan leveren aan een afname 
van eenzaamheid (effectmeting WMO 5% t.o.v. voorgaande jaar 14%). 

 
Verzoekt bet college: 
het actieplan: Samen tegen eenzaarnheid (zie bijlage) dit jaar mee te nemen bij 
de verdere uitwerking van de voorstellen tegen eenzaamheid. 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
CDA Rijswijk / J. Besteman 
 
 

Motie is overgenomen door college 

8 Motie CDA  

 
Raad 3 juli 2018 
 
 
 
 

Motie: Handhaving en toezicht 
 
De gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 3 juli 2018, 
 
Constateert dat: 

de beschikbare capaciteit van handhaving op gespannen voet staat 
met alle wensen, taken en ambities tav handhaving en toezicht in de 

Motie is overgenomen door college 



openbare ruimte; 
- toezicht en handhaving een grote rol kan spelen in het verminderen 

van zwerfafval en bijplaatsen van afval bij containers; 
- de samenleving vraagt om strikte(re) handhaving en meer toezicht in 

de openbare ruimte; 
- door inwoners veel signalen worden afgegeven over het handhaven 

van bijvoorbeeld afval en zwerfvuil. 
 

Overweegt dat: 
 

- goede zichtbaarheid van handhavers een preventieve werking kan 
hebben en het naleven van regels kan bevorderen; 

- er meer handhavingscapaciteit nodig is om adequaat handhavend op 
te kunnen treden tegen overlast in en toezicht te houden op, de 
openbare ruimte; 

- bijzondere opsporingsambtenaren (boa's) een goede bijdrage leveren 
aan leefbare wijken; 

- overlast in de openbare ruimte niet gewoon is. 
 
Verzoekt het college: 
om voor het begrotingsdebat in het najaar van 2018, een voorstel aan de Raad 
te sturen over het uitbreiden van de handhavingscapaciteit met als doel snel en 
adequaat op te treden in de openbare ruimte en snel in te kunnen spelen op 
klachten en signalen van inwoners. 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
CDA Rijswijk/ J. Besteman 
 

9 Motie D66  

 
Raad 
25-09-2018 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Motie Gemeenteraden Overleg H-10 (regionale raadswerkgroep) 
 
De Gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 25 september 2018 
 
Overwegende dat:  

 De gemeenteraden die samenwerken in de gemeenschappelijke regeling 

Inkoopbureau H-10 de afgelopen jaren bij inkoop kaders en 

inkoopstrategieën jeugd H-10 laat in het traject werden geïnformeerd, 

waardoor aanpassing nauwelijks mogelijk was; 

 Er bij de Regionale Jeugdzorg H-10 op dit moment vele ingrijpende 

ontwikkelingen plaatsvinden (transformatie, prestatiegericht werken en 

financieren, uitwerking inkoopvisie) en de kosten verder oplopen;  

 Er zowel overleg tussen ambtenaren, directeuren Sociaal Domein en 

Motie is aangenomen in raad 25-09-2018 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

wethouders Jeugd op H-10 niveau is ter voorbereiding van raadsbesluiten, 

maar er nog geen gemeenteraden overleg H-10 bestaat, dat voorafgaande 

aan besluitvorming in de raden input aan geeft 

 De ontwikkelingen bij het Inkoopbureau financiële risico’s voor de 

gemeente met zich meebrengen. 

 
Van mening dat:  

 De gemeenteraad binnen de H-10 meer grip op de regionale inkoop en de 

bijbehorende regionale samenwerking willen krijgen; 

 De gemeenteraad binnen de H-10 een regionale overlegpositie nodig 

hebben om effectiever invloed op besluitvorming te krijgen 

 De gemeenteraad eerder geïnformeerd en betrokken willen worden; 

 
Verzoekt de wethouder Jeugd om:  

 In het Bestuurlijk Overleg Jeugd H-10 te pleiten voor het instellen van een 

Gemeenteraden Overleg H-10 (regionale raadswerkgroep), bestaande uit 

een lid (en een plv. Lid) van iedere deelnemende gemeente die gevraagd 

en ongevraagd advies kan  geven over de ontwikkelingen van de regionale 

Jeugdzorg H10 aan het Bestuurlijk Overleg en aan de gemeenteraden H-

10; 

  De instelling van deze Gemeenteraden Overleg H-10  uit te werken in de 

Governance structuur voor regionale samenwerking H10, die wordt 

verwacht in het 4e kwartaal 2018; 

 Schriftelijke terugkoppeling te geven van het gesprek over het instellen van 

het Gemeenteraden Overleg H-10  in het Bestuurlijk Overleg Jeugd H-10. 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
D66, PvdA, BvR,GBR,WIJ,RB,OR 

 

10 Motie RB  

Motie RB 
Raad 25-09-
2018 
 
 
 
 
 

Motie: toegankelijkheid mensen met een beperking bij 
vergunningplichtige evenementen 
 
De Gemeenteraad van Rijswijk, in vergadering bijeen op 25 
september 2018 
Constaterende, dat evenementen voor meer dan 150 bezoekers 
vergunningplichtig zijn; 
 
Constaterende, dat in de huidige aanvraagprocedure voor een 
evenementvergunning geen aandacht wordt besteed aan de 
toegankelijkheid van evenementen voor mensen met een 

Motie is overgenomen door college in raad  
25-09-2018 



( lichamelijke) beperking; 
 
Overwegende, dat de vraag naar de toegankelijkheid voor mensen 
met een (lichamelijke) beperking eenvoudig kan worden opgenomen 
in de aanvraagprocedure inzake een evenementvergunning; 
 
Verzoekt het college de aandacht voor de toegankelijkheid van 
vergunningplichtige evenementen voor mensen met een 
(lichamelijke) beperking te borgen door dit aspect op te nemen in de 
aanvraagprocedure inzake een evenementenvergunning; 
 
Verzoekt het college tevens ervoor zorg te dragen dat organisatoren 
van evenementen in hun publiekscommunicatie aandacht geven aan 
de toegankelijkheid van het betreffende evenement voor de 
genoemde doelgroep, en gaat over tot de orde van de dag. 
 

11 Motie BvR Grofvuil  

 
Begrotingsraad 
8-11-2018 
 
 
 
 
 
 

Motie grofvuil ‘vandaag gebeld, morgen opgehaald’ 
 

De gemeenteraad in vergadering bijeen op dinsdag 6 en donderdag 8 
november, ter bespreking van de programmabegroting 2019-2022 en de 
tweede halfjaarrapportage 2018. 
Constaterende dat 

- Er veel grofvuil bij de ondergrondse containers wordt bijgeplaatst. 
- De wachttijd voor bewoners die verhuizen lang is;  
- Een wachttijd van 14 dagen of soms langer een drempel opwerpt voor 

bewoners;  
- Er sprake is van afvaltoerisme 

Draagt het college op: 
• De mogelijkheden en de kosten voor het principe ‘vandaag 

gebeld, morgen opgehaald’ te onderzoeken 
• Binnen een kwartaal met de uitkomst hiervan naar de raad te 

komen 
• Aan de hand daarvan een concreet plan te maken om dit principe 

door te zetten of met een plan te komen om het grofvuilbeleid 
aanzienlijk te verbeteren. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 
Beter voor Rijswijk   Rijswijks Belang 
 Onafhankelijk Rijswijk 
Larissa Bentvelzen   Marc Weterings  Romy 
de Man     
Gemeentebelangen Rijswijk 

Motie is overgenomen door college 



Jeffrey Keus 
 

12  Motie Flexpool D66  

 
Begrotingsraad 
8-11-2018 
 
 
 
 
 

De gemeenteraad van Rijswijk, in vergadering bijeen op 6 en 8 november 2018;  
 
Constaterende dat: 

 De ambitie is om Rijswijk een toekomstgerichte en innovatieve stad te 
laten zijn; 

 het collegewerkprogramma voor de transities in de stad 
aanknopingspunten biedt, en er nog veel invulling en uitwerking nodig 
is om tot resultaat op korte en lange termijn te komen, 

 Een transitie met  betaalbare en bereikbare oplossingen voor 
bedrijven, inwoners en organisaties, waaronder de gemeente zelf, 
noodzakelijk is,  

 vooruitstrevend en verantwoordelijk bestuur vraagt om directe inzet op 
de fysieke en sociale gevolgen van de transities, en te zorgen voor 
kansen voor iedereen, 

 dit vraagt om kennis en samenwerking op het gebied van beleid, 
planning en uitvoering in het omgaan met transities en het zoeken 
naar nieuwe oplossingen en aanpak, 

 
Overwegende dat; 

 De transities van de stad, waaronder een andere energievoorziening, 
gevolgen hebben voor de gehele openbare ruimte, de huizen, 
bedrijven en de leidingen onder de grond; 

 de transities niet vanuit enkel één expertise of invalshoek benadert 
kunnen worden; 

 de gemeente Rijswijk in capaciteit en soort werkzaamheden hier nu 
niet (voldoende) personeel voor heeft; 

 om met inwoners, bedrijven en mensen zelf de transities uit te gaan 
voeren is nu voor korte en lange termijn inzet nodig,  

 in gemeenten om ons heen zijn hiervoor acties opgezet of wordt 
hiervoor stappen gezet; 

 om te voorkomen dat iedereen dezelfde experts benadert, op elkaar 
moet wachten of stil komt te staan,  

 
Verzoekt het College: 

 Om in en met de regio samen te werken om te zorgen voor voldoende 
capaciteit en kennis voor de korte en lange termijn voor de fysieke en 
sociale transities, door bijvoorbeeld het opzetten van een flexpool van 
experts; 

 dit mee te nemen in de plannen voor en uitvoering van de algemene 

Motie is overgenomen door college 



kwaliteitsverbetering van de dienstverlening door de gemeente Rijswijk 

 oog te hebben voor het meenemen van de huidige organisatie en 
kennisdeling te bevorderen  

 hierbij met name in te zetten op experts op het gebied van 
duurzaamheid, bouwen, circulaire economie en financiering  

 met hen te werken aan maatwerkoplossingen voor Rijswijk voor de 
korte en lange termijn  

 
En gaat over tot de orde van de dag. 

 
Namens de fractie van D66 Rijswijk 
 
Elze Woudstra 
 

13 Motie Beatrixlaan  

 
Begrotingsraad 
08-11-2018 
 
 

MOTIE BEATRIXLAAN: TUNNEL of BUITENOM 

De raad van de gemeente Rijswijk, bijeen op 6 en 8 november 2018,  

Constaterende dat:  

- De gemeenteraad en het College van Rijswijk een lange tunnelvariant 
als de meest optimale oplossing op langere termijn zien voor de 
afhandeling van regionaal verkeer op de Beatrixlaan; 

- De partners in het MGA (MRDH en Gemeente Den Haag) de realisatie 
hiervan echter nu financieel niet realistisch achten; 

Overwegende dat: 

- Onbeheerste toename van het autoverkeer over de Beatrixlaan 
bovengronds zeer negatieve gevolgen heeft; zowel voor de 
automobiliteit/doorstroming als voor de luchtkwaliteit en de 
leefbaarheid rondom de Beatrixlaan; 

- De verstedelijkingopgave in Den Haag Zuid-West en in Rijswijk zullen 
leiden tot een toename van de mobiliteitsbehoefte, ook per auto; 

- De tunnelvariant altijd een bovengrondse inrichting nodig zal hebben; 
- De gemeenteraad en het College een deel van winkelcentrum in de 

Bogaard verder wil transformeren; 
- Rijswijk een serieuze verstedelijkingsopgave heeft die deels via 

inbreiding ingevuld moet worden en In de Bogaard en omgeving 
hiervoor als inbreidingslocatie nadrukkelijk in beeld is; 

Motie is raadsbreed aangenomen 
 
AFVOEREN: RAADVOORSTEL 
VASTGESTELD OP 8 JANUARI 19 



- Huidige budgetten van het Rijk en de MRDH die gereserveerd zijn 
voor de ‘inprikkers’ ook besteed moeten worden aan die inprikkers, en 
ten goede moeten komen aan het leefklimaat en de doorstroming in de 
gehele regio en Rijswijk in het bijzonder; 

Draagt het college op:  

- Om te streven naar een bestuursakkoord met de MRDH en de 
gemeente Den Haag voor een gemeenschappelijke agenda 
resulterend in het aanleggen van een lange tunnel voor de afhandeling 
van het regionaal verkeer op de Beatrixlaan; 

- Om als alternatief te streven naar een bestuursakkoord met de MRDH 
en de gemeente Den Haag over een ‘buitenom variant’ waarbij de 
N211 als ‘inprikker’ het regionale verkeer faciliteert en waarbij de 
Beatrixlaan louter nog voor lokaal Rijswijks verkeer dient;  

- Geen medewerking te verlenen aan vergroting van de 
mobiliteitscapaciteit voor regionaal verkeer en de ‘inprikkers’ voor Den 
Haag zonder dat er een gemeenschappelijke agenda ligt voor een 
lange tunnel dan wel een ‘buitenom variant’ ; 

Verzoekt het college voorts: 

- Te komen met een voorstel tot het instellen van een 
bestemmingsreserve voor de ontwikkeling van een tunnel onder 
Beatrixlaan 

- De (toekomstige) verkeersstromen te monitoren om direct te kunnen 
signaleren dat afdoening binnen het netwerk niet meer voldoet; 

- Een gemeenschappelijke lobby met de MRDH en de gemeente Den 
Haag op te zetten richting het Rijk om bij toekomstige MIRT’s de 
ondertunneling Prinses Beatrixlaan op de Rijksagenda te krijgen; 

- Te investeren in een bovengrondse inrichting van de Beatrixlaan die 
de gebiedsontwikkeling voor In de Bogaard mogelijk maakt; 

- Hiervoor zoveel mogelijk de middelen die de MRDH en het Rijk nu 
beschikbaar hebben in te zetten.  

- Te streven naar verdere aansluiting op een hoogwaardig openbaar 
vervoer netwerk van het gebied In de Bogaard in samenwerking met, 
en met medefinanciering door de MRDH en het Rijk; 

- Ervoor te zorgen dat de bovengrondse investeringen bijdragen aan de 
ambitie op het gebied van leefkwaliteit, een kwalitatief goede invulling 
van verstedelijkingsopgave en het versterken van de economische 



functie van winkelcentrum In de Bogaard 

En gaat over tot de orde van de dag. 

   

14 Motie Tramremise WIJ.  

 
Begrotingsraad 
08-11-2018 

MOTIE     
 

GEEN TRAMREMISE IN VRIJENBAN      
 
De gemeenteraad van Rijswijk, in vergadering bijeen op 8 november 2018: 
 
Constaterende dat: 

- Er nauwelijks maatschappelijk draagvlak is voor een opstellocatie / 
remise voor trams in de woonwijk Vrijenban. 

- Het leefklimaat in de woonwijk sterk afneemt met de komst van een 
opstellocatie / remise voor trams, en dat de woonwijk Vrijenban nu al 
zwaar milieu belast is op het gebied van geluid- en luchtkwaliteit. 

- Uit het GGD rapport blijkt dat de komst van een opstellocatie / remise 
voor trams gezondheidsnadelen kan opleveren. 

- De toegang van de opstellocatie / remise voor trams niet geschikt blijkt 
(te scherpe bocht etc.). 

Overwegende dat: 
- Er nog onderzoek naar vervangende locaties in de regio mogelijk is  

 
Roept het College op om 

- geen medewerking te verlenen aan het realiseren van een opstel-
locatie / remise voor trams aan de Zuiderweg in de wijk Vrijenban 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Motie is aangenomen 

15 Motie Parkeren  

Raad 18-12-
2018 

Weg uit de Rijswijkse wirwar van parkeerregels en -zones 
 
De raad, bijeen op 18 december 2018, gehoord de beraadslagingen in het 
forum Stad d.d. 4 december 2018 over de Beleidsevaluatie Parkeren,  
 
Overweegt: 
Dat in Rijswijk een parkeersysteem is ingevoerd als noodzakelijke reactie op 
het invoeren van betaald parkeren in Den Haag en de gevolgen daarvan voor 
de parkeerdruk in Rijswijk; 
Dat de regeling in Rijswijk door inspraak en raadsbesluiten inmiddels 13 zones 
kent, hetgeen de overzichtelijkheid niet ten goede komt; 
Dat door de verschillende parkeerzones Rijswijkers met hun betaalde 

Motie is aangenomen 



vergunning elders binnen de gemeente toch weer moeten betalen om te 
parkeren;  
Dat sedert de invoering de handhaving tekortschiet, waardoor de 
beschikbaarheid van parkeerplaatsen voor Rijswijkse vergunninghouders niet 
optimaal is; 
Dat nu na evaluatie blijkt dat op dit moment toch nog aanpassingen op 
detailniveau nodig zijn om het parkeersysteem te verbeteren; 
Dat het daarom raadzaam is de haalbaarheid van een grondige versobering 
van de regels voor betaald parkeren te onderzoeken, die leidt tot een duidelijke, 
simpele en goedkope opzet daarvan; 
Spreekt uit: 
Dat wanneer in de eerste helft van 2019 de maatregelen conform het 
collegevoorstel zijn uitgevoerd, en de handhaving serieus wordt uitgevoerd, het 
wenselijk is om in de zomer van 2019 te bespreken hoe Rijswijk met een 
versobering van de regels uit de problemen van de huidige wirwar van 
parkeerregels en -zones kan stappen; 
En draagt het college op: 
Daartoe de opties voor een simpele opzet met de voor en nadelen aan de raad 
voor te leggen inclusief de financiële gevolgen voor de burgers. En na een open 
discussie met de raad de gevolgen van de besluitvorming daarover in de 
begroting van 2020 vast te leggen.  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de CDA-fractie,  VVD-fractie, D66 fractie en BVR fractie 
 

16. Motie Kindervragenuur – D66 en andere fracties  



Raad 18-12-
2018 

De Gemeenteraad van Rijswijk in vergadering bijeen op 18 december 2018 
 
Na aanleiding van: 
● De installatie op 13 december van de nieuwe 
kinderrechtenambassadeurs. 
● Het forum van 11 september 2018 waarin de burgemeester de raad op 
heeft opgeroepen zelf met initiatieven te komen voor kinderparticipatie. 
● De positieve ervaring met de invoer van het kindervragenuur in de 
Tweede Kamer. 
 
Constaterende dat: 
● Uit onderzoek van UNICEF blijkt dat 90% van de Nederlandse 
kinderen het gevoel heeft dat niet naar zijn of haar mening wordt geluisterd. 
● Kinderen het recht hebben om mee te denken en te praten over 
onderwerpen die ook hun leven aangaan (artikel 12 van het Internationaal 
Verdrag Inzake de Rechten van het Kind).  
● Kinderen met concrete, werkbare ideeën kunnen komen, die 
volwassenen vaak nog niet bedacht hadden, door hun verbeeldingskracht en 
het vermogen om verfrissende vragen te stellen.  
● Kinderen andere kennis hebben dan volwassenen, bijvoorbeeld over 
de digitale wereld.  
● De gemeenteraad de inbreng van kinderen heel belangrijk vindt, zodat 
ze meedenken over hun eigen omgeving en toekomst. 
● Er in het college werkprogramma wel aandacht is voor 
kinderparticipatie, maar dit nog niet nader is uitgewerkt. 
● Er al veel goede initiatieven en maatregelen zijn om kinderen vroeg te 
betrekken bij politiek, maar het vergroten van de betrokkenheid van kinderen 
een blijvende uitdaging is. 
 
Verzoekt de gemeenteraad  
In te stemmen met een jaarlijks gemeenteraad-take-over, waarbij Rijswijkse 
kinderen uit groep 7 en 8 in samenwerking met de kinderrechtenambassadeurs 
voor één uur de zaal van de gemeenteraad overnemen en via een 
kindervragenuur vragen kunnen stellen aan het college én aan de 
gemeenteraad, zodat wij als raad door de ogen van een kind kijken naar onze 
besluitvorming. 
 
Verzoekt het college 
Een voorstel uit te werken om samen met de kinderrechtenambassadeurs en 
de agendacommissie nog voor de kadernota in juni 2019 het eerste 
kindervragenuur in te voeren. 
 
En gaan over tot de orde van de dag. 

Motie is aangenomen 



17. Motie  

   

 


